

ခေးပိုခင်ခင်၊

**တူင်,ပူင်းဂူခင်းတံးလးတံးခင်းပွင်းဂူခင်းမိုင်း တုန်းယွခင်းရှ်းဂိုတ်းပိတ်းဟံ ခင်းပိုခင်.တီးသိုက်းသိုဝ်
မိုင်းတံးပွတ်းရှင်,လးမိုင်းတံးပွတ်းလၢခင်း**

ဝခင်းထိ 5/12/2018

တူင်,ပူင်းဂူခင်းတံးလးတံးခင်းပွင်းပျ,တီး,ခပ်ရှ်တံးပာင်သပ်းလိင်;ခပ်,မိုင်းခမ်.ခင်းစိင်းလူင်တုးဂုင်း ပိုဝ်း
တုး,ရှ်းရှင်.ရှ်းဂိုတ်းပိတ်း ဟံယေးယု,တွခင်းခိုင် ခင်းလိုင်;တံးပွတ်းရှင်, လးဟံဂိုင်းတွင်း တွခင်းခိုင်
ခင်းလိုင်;တံးပွတ်းလၢခင်း ဂွပ်းတုးတေတုမ်.တိုဝ်. သဟေ,ဝ ဖှိုင်;တိုခင်းပိခင် လးတူင်,ပူင်းဂူခင်း သေ တေ
ရှ်းတံးပွတ်းပာင်တိုက်းသိုက်းသိုဝ်သိုပ်,ယိုတ်းယာဝ်းခါးဂံ။

ဟံတင်းသွင်ကခင်ခမ်. တိုက်.ဂေ,သၢင်းသေပိခင်ခင်းဂါခင် ကခင်တေ,သၢင်းမိုင်းပာခင်လူင်ပွင်လိုင်; သိုက်း
မၢခင်း; ခေကဟေ ဖှင်းတေတေ,ရှ်းတံးသၢင်းခေခင်.ဂေ,ဂူခင်းမိုင်းကမ်,လံးရှပ်.ရှူ.သင်လွမ်းသေ ပိခင် ခင်း
ပိုခင်.တီးကခင်ပိခင်ပာင်တိုက်းသိုက်းသိုဝ်ယု,ခေခင်.ယဝ်.။ ဂူခင်းမိုင်းခင်းသီ,ပေ. ပိုခင်.တီးကခင်ယင်း တိုက်.
ပိခင် ပာင်တိုက်းယု,ထိုင်မိုင်းလိပ် ခပ်ဂမ်းဂမ်းလံးတၢင်,လိက်;တုန်းယွခင်း ရှ်းဂိုတ်းပိတ်းဟံ ယေးယု, တွခင်း
ခိုင် ခိုင်ခမ်;ခေမ်.တုးယု,သေတု. ကခင်တင်းဟံ,တံးခင်းပွင်းဂူခင်းမိုင်းလး ဂူခင်းမိုင်းခင်း ပိုခင်. တီးခပ်
ခတ်းလှ်တုးတုက်းယွခင်းရှ်းဂိုတ်းပိတ်းခင်းဂါခင်ဟံယု,ခေခင်. လုးသဟေ;တီးခေ,ပျ,တေ,တွတ်းခိပ်း
ဂၢင်လှ်ဂမ်.ထိမ် ရှ်းသိုပ်,ရှ်းတံးထိုင်;ဂူလုးခေခင်.ယဝ်.။

ဟိုခင်ရှ်းခါးခင်းမို,ကခင်သို,လိုင်;တုး“လုက်.တီးခေးလိခင်သိုက်းလှ်တံ,မံးလံးပိခင်ခေးလိခင်ရှ်းရှ်းတံ,”ကခင်
ဂူခင်းမိုင်းဟံ,ခေ.ခု.ခင်းပိုခင်.တီးခပ် ခေ.ကွက်,သေ ထတ်းသၢင်းခေပခင်ရှ်းယုင်းယာင်း ယွခင်.ဟံ ခိုင်
ခေမ်.တိုင်း ရိုင်းတွင်း ခင်းလးစိင်းမိုင်းခါး လိုင်;တံးပွတ်းလၢခင်းခေခင်.ဂေ, လံးပိုခင်ကွက်, ခင်းပာင်သပ်း
လိင်;ခပ်,ယု,ယဝ်.။ ဟိုခင်ရှ်းခါးခင်းခေခင်. လိ.လိင်;ခေ လွင်းသိုက်းမၢခင်း တိုက်းလှ်;ရှေးခါးပံး ဂူခင်း
မိုင်း ခင်းလိုင်;တံးပွတ်းလၢခင်း ပွင်းပိ 1996-1998 ကခင်ပုးလွမ်းလွင်း တိုက်းဂခင်. လခင်လူလံ ခေင်း
ယိုင်း၊ ခေးရှ်းဂူခင်းမိုင်း၊ လှ်;ရှေးရှ်းရှ်းခင်းယေးလွမ်းသံးမခေမ်.တိုင်းခေခင်.သေ ခိုခင်းပာက်;တၢင်း
ပခင် ရှ်းသိုက်းမၢခင်းခပ်;ပက်းတပ်.ခပ်လးသၢင်းဟံခေခင်.ယဝ်.။

ဟံဂိုင်းတွင်းကခင်ရှ်းကွခင်တၢင်းခေခင်.တိုက်းလှ်.ပံးရှင်;သေယဝ်.တုက်;ခင်းပိ 2009 တီးပုးခိုင်ခေမ်.
တုက်;တၢတ်,လူင်ရှ်းတွင်းသေ ရှ်းတံးရှ်းတၢင်းရှ်းလိတၢတ်,လူင်လှ်းလးယု.လုပုးတိုင်းပုယု,ယဝ်.။
လှ်ခေခင်. ဂူလုးကမ်,ဂုး ယွခင်.ဟံ,ရှ်းတံးသၢင်း (ကိခင်းဂျ်ခင်းခေယိုဝ်း) ခပ်ခေတ်းဟံ;လး ဟံ
ကခင်ခေခင်. ဂူလုးရှ်းဂါခင်ကိတ်,ခေမ်.ပိခင်ဟံ;ကိတ်းကွခင်,ကွတ်းခိုင်;ဂူလုး။ ဟံဂိုင်းတွင်းတွခင်း
ခိုင်ခမ်.ဂေ,တိုခင်းတေရှ်းတံးရှ်းမီးလွင်းတုမ်.ယွခင်းလူင်လၢင်၊ ပိ;ခွင်.ဂူခင်းမိုင်းခေပ်.ရှ်းလှ်;ယု, တွခင်း
တၢင်းတုး; ခင်းမိုင်းခါးလး လၢင်းခိုဝ်းလှ်;ခေခင်. တေလုးလွင်းပခင်ရှ်းယု,လိ ကမ်,ခိုက်.ခိမ်. လး
ထုပ်းတၢင်းယာပ်,ဟိုတ်,ဂါခင်ရှ်းလိင်.တွင်. ခေခင်.ယဝ်.။

ခေမ်.တိုင်းတင်းခေမ်.တုးခမ်. မီးပိုခင်းခိုက်.ခါးလးဖှိုင်;ထုင်းခိုက်.ခိမ်.ဝံ.တုးပိ;ခွင်.တံး ခေခင်.ယဝ်.။ ဂွင်း
မူးဂပ်,ခေ,လှ်;ခမ်.တိုခင်းမီးလွမ်းသံးမခေမ်.တင်းသွင်ကခင်သေ ရိုင်းတွင်းခမ်.ပိခင်တီးရှ်းတံ,လံး ရှ်းခင်
ခင်းလိုင်;တၢင်းရှ်း.တံး “ခုခင်သၢမ်လေး ခေင်းကူးပိမ်,” ခေခင်.ယဝ်.။

လံးခိုင်းသိုင် လုမ်းသဟေ,ဝသိုင်,ပိတ်.လွမ်း.လိုင်;တံး လၢတ်;တုး“ ခေ;ခေမ်.ရှ်းခမ်.တိုခင်းပိခင်သံးလှ်;တံး
လူင်ကခင်လံလေး,လိင်.တူင်,ပူင်းဂူခင်းရှ်းမုးခေပ်.လံးရှပ်ပာက်,ပိခေခင်.ယဝ်.။ မိုင်းလိပ်လံးထုက်,လူင်ပွင်

လိုင်; ကပ်နှိတ်းအံ၊ ငလ; နံပိတ်;။ ခံ.တိုခင်းတေရှိတ်းရှ်;ပိခပ်ပခပ်ရှုပင်တိုက်းဂမ်းသိုဝ်;ယဝ်.။ ရှမ်းခး
တုက်းယွခင်းရှ်;ကိုတ်းယင်. လွင်းသင်းအံ၊ ခင်းမိုင်းတံးရှမ်းတင်းမူတ်းငလ;ရှ်;ကိုတ်းပိတ်; အံ၊ယေးယျ,
တွခင်းခိုဝ် တင်း အံ၊ရှင်းတွင်း တွခင်းခိုဝ်ခံ. ဝံ.ရွခင်း,” ဝးခံ။

ခွက်;သေခခခ. တူင်,ပူင်းဂူခင်းတံးလံ;တင်,လိက်;ထိုင်လုမ်းပွင်းတင်ခွက်;မိုင်းငလ;အူ;လူင်းတိုခင်း
လင်းခပ် ယျရှ်;ဂမ်.ထိမ်ဂါခင်သင်းအံ၊ ခင်းမိုင်းတံး။ ခွမ်းပခင်း လိုင်းရှမ်းပုခင်းလူင်းတိုခင်းလင်း ဂါခင်
သင်းအံ၊ ခိုဝ်ခမ်းခမ်း.တူ;ငလ;ခမ်းခမ်း.တိုင်းခခခ.ပိခပ် ခွမ်းပခင်း မိုင်းသဝိတ်းလိုင်းလိခင်း၊ ရှိုဝ်း
မခင်း၊ ခေဇုဝူဝ်း၊ ရှုပခင်း ငလ;ခခ,လိုင်းခံ.။

ခပ်;တူဝ်းအိုခင်းရှ်;ငါခင်း “[လှက်.တီးခေးလိခင်းသိုက်းလှိုတ်,မံ; လံးပိခပ်ခေးလိခင်းရှ်;ရှိတ်,](http://www.shanhumanrights.org)” ခခခ.လံးတီး
ပိပ်.သံ. ဂပ်.ငပ်;သုခင်း,လံးဂူခင်းလိုင်းတံး www.shanhumanrights.org လံးယူ,ခး။

ဂပ်;သိုဝ်,တွင်းထာမ်

- လံးခိုင်းသိုင် +95 926-436- 2973
- ခင်းလင်ခမ်း +95 926- 210- 8062
- လံးထမ်းကံး +95 997 -187- 9982
- လံးရှေ့သိုင် +66 62- 941-9600